

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : TAN SRI DATO' SERI KHALID BIN IBRAHIM
[BANDAR TUN RAZAK]**

TARIKH : 9 OKTOBER 2014 (KHAMIS)

SOALAN :

TAN SRI DATO' SERI ABD KHALID BIN IBRAHIM [BANDAR TUN RAZAK] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan apakah pelan tindakan yang dirangka oleh Kerajaan untuk merapatkan jurang kaya-miskin atau ketaksamaan ekonomi antara yang paling teruk di Asia Pasifik, dalam bentuk pekali Gini atau jurang bahagian pendapatan "income earners" antara 20% teratas dan terbawah, meskipun Malaysia menjadi negara maju, berpendapatan tinggi dari segi GNI perkapita menjelang 2020.

**JAWAPAN: YB DATUK SERI ABDUL WAHID OMAR,
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI**

Tuan Yang di-Pertua,

Kerajaan sentiasa berusaha untuk merapatkan jurang ketaksamaan pendapatan antara golongan kaya dan miskin. Secara umumnya, Malaysia telah berjaya mengurangkan jurang ketidakseimbangan pendapatan seperti ditunjukkan oleh beberapa indikator berikut:

Indikator	Tahun			
	1999	2009	2012	2014*
Pekali Gini	0.443	0.441	0.431	0.421
Nisbah ketaksamaan pendapatan (T20%:B40%)	1:7.24	1:6.94	1:6.58	1:6.18
Bahagian Pendapatan (B40%)	14%	14.3%	14.8%	-

Sumber: Jabatan Perangkaan Malaysia

*Data merupakan data awalan daripada Penyiasatan Pendapatan Isi Rumah 2014.

Malaysia merupakan antara negara yang mencapai corak agihan pendapatan yang lebih baik berbanding dengan kebanyakan negara di rantau ini. Bahkan, kejayaan ini dicapai semasa kebanyakan negara di dunia mengalami peningkatan dalam ketidakseimbangan pendapatan.

Walau bagaimanapun, dalam menggunakan pekali Gini, perbandingan antara negara perlu berhati-hati kerana terdapat perbezaan penggunaan

indikator dalam mengukur pekali Gini. Bagi Malaysia, pengukuran adalah berasaskan pendapatan kasar isi rumah (*gross household income*), manakala Indonesia, Thailand dan Filipina pula menggunakan pengukuran berasaskan perbelanjaan. Kebanyakan negara termasuk negara anggota *Organisation for Economic Co-operation and Development* (OECD) menggunakan pendapatan bersih setelah ditolak cukai dan pindahan.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, sekiranya pengukuran pekali Gini Malaysia adalah berasaskan ukuran perbelanjaan, maka nilainya adalah 0.337 (tahun 2009). Nilai ini adalah lebih rendah, dan oleh itu adalah lebih saksama berbanding Indonesia, 0.381 (tahun 2011), Thailand, 0.394 (tahun 2010) dan Filipina, 0.430 (tahun 2009). Ini menunjukkan tingkat ketidakseimbangan pendapatan di Malaysia adalah lebih baik berbanding dengan negara-negara lain di rantau ini. Kebanyakan negara OECD juga mempunyai nilai pekali Gini yang lebih tinggi berbanding Malaysia, sekiranya ukuran ketidakseimbangan berasaskan pendapatan kasar isirumah digunakan.

Tuan Yang di-Pertua,

Antara pelan tindakan yang telah dirangka oleh Kerajaan bagi menangani ketidakseimbangan pendapatan rakyat termasuk:

- i. langkah merangsang pertumbuhan ekonomi bagi mencipta peluang-peluang baru, terutamanya kepada isi rumah berpendapatan rendah melalui peluang-peluang pekerjaan berpendapatan tinggi dan peluang perniagaan dan keusahawanan;

- ii. memperluaskan program pendidikan dan latihan kepada rakyat untuk meningkatkan pendidikan dan kemahiran supaya mendapat pekerjaan berpendapatan tinggi. Ini dilaksanakan dengan memberi fokus kepada pembangunan kapasiti dan kapabiliti dalam kalangan isi rumah berpendapatan 40% terendah, termasuk masyarakat Orang Asli, Bumiputera minoriti Sabah dan Sarawak;
- iii. pembangunan infrastruktur asas di luar bandar bagi menggalakkan aktiviti ekonomi dan meningkatkan produktiviti;
- iv. pembangunan secara bersepadu seperti agropolitan, *contract farming* dan sebagainya. Bagi tempoh Rancangan Malaysia Kesepuluh (RMKe-10), Kerajaan telah memperuntukkan sebanyak RM685.5 juta yang dijangka memanfaatkan seramai 3,486 orang peserta di 14 lokasi yang dikenalpasti;
- v. program-program latihan bagi golongan khusus yang masih ketinggalan dalam pembangunan negara seperti masyarakat Orang Asli, Bumiputera minoriti Sabah dan Sarawak; dan
- vi. rasionalisasi perlindungan sosial (*social protection*) dan jaringan keselamatan sosial (*social safety net*) yang meliputi bantuan kewangan secara langsung kepada golongan yang memerlukan seperti warga emas dan orang kurang upaya (OKU).

Pendekatan berasaskan *people's economy* ini akan diterus dan diperkukuhkan di dalam Rancangan Malaysia Kesebelas (RMKe-11). Ini akan memastikan semua golongan masyarakat mendapat faedah daripada pertumbuhan ekonomi selaras dengan tercapainya Wawasan

2020 untuk menjadikan Malaysia sebuah negara maju dan berpendapatan tinggi.

Sekian. Terima kasih.